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Dagsorden/Referat Mælkebøttens forældrebestyrelse 

Dato og klokkeslæt: 19.6.23 kl. 16-18  

Sted: Mælkebøtten, Solstrålestuen 

Forplejning: . 

Deltagere: Rikke, Theresa, Trine, Kamilla, Gitte 

Fraværende:  Line 

Mødeleder: Rikke 

Referent:  Gitte 

  

1. Refleksioner fra Bestyrelses-Workshop i Bangs Have 
Sagsfremstilling: 
Vi var i Bangs Have og blive klædt på til rollen som bestyrelse – hvad blev vi nysgerrige 
på? Hvad blev vi motiveret til? Er der yderligere spørgsmål, der er dukket op 
efterfølgende? 

Beslutning: 
Alle er enige om, at det var en god aften og, at vi alle blev klogere på, hvordan vi skal 
samarbejde i bestyrelsen og hvilke emner kunne være interessante at tage op. 

 

2. Årshjul 
Sagsfremstilling:  
Gitte har udfærdiget foreløbigt årshjul ud fra de aftaler, som vi lavede på sidste møde 

Dette debatteres og redigeres 

Beslutning: 
Alle nikker til det forslag om Årshjul, som Gitte har lavet ud fra de aftaler, som vi lavede 
på sidste møde, krydret med inspiration fra Bangs Have-workshop. 

 

3. Tilsyn - uanmeldt 
Sagsfremstilling:  
Gitte gennemgår rapporten fra seneste tilsyn i Mælkebøtten 

Beslutning: 
Gitte fortæller om de flotte tilsyn, Som Mælkebøtten havde i foråret. Vi aftaler, at vi 
arbejder videre med de opmærksomhedspunkter, som er foreskrevet i rapporten. 

4. Læreplan og evaluering 
Sagsfremstilling:  
Læreplanen er medsendt denne dagsorden.  
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Der skal i efteråret 23 laves en evaluering af det pædagogiske arbejde, som vi har 
arbejdet med de seneste 2 år. Gitte giver en kort beskrivelse af, hvordan dette arbejde 
tænkes igangsat. 

Beslutning: Gitte og de 2 faglige fyrtårne er gået i gang med en planlægning af arbejdet 
med evalueringen. Den skal afleveres 1.november og den kræver, at både personale og 
Forældrebestyrelsen bliver inddraget i evalueringen. Derfor vil dette punkt tages op igen 
på den anden side af sommerferien. 

5. Forældresamarbejde 
Sagsfremstilling: 
Da vi har forpligtigelse til at debattere forældresamarbejde minimum 2 gange årligt, så 
er der denne gang fokus på aflevering og afhentning og Mælkebøttens hensigter i de 
situationer. 

Dette sammenholdt med punkter fra Brugertilfredshedsundersøgelsen fra Nov-dec 22 

Har vi alle forældres perspektiver med? Kunne det opleves anderledes end vi forestiller 
os? 

Beslutning: 
Vi læser de skemaer, som personalet har lavet i forbindelse med kvalificering af 
rutinesituationer – her dykket ned i Afleveringer og afhentninger – se vedhæftede bilag. 

De hensigter, der ligger bag skemaerne skulle gerne være den virkelighed, som 
forældrene oplever i dagligdagen. Repræsentanterne i Forældrebestyrelsen oplever ikke 
nogen udfordringer ved de to emner, men vores Brugertilfredshedsundersøgelse viser, at 
en forholdsvis stor del af forældrene ikke er tilfredse med aflevering og 
afhentningssituationen. Se vedhæftede undersøgelse. 

Vi prøver at komme nærmere, hvad denne utilfredshed kan bunde i og 
forældrerepræsentanterne er overraskede over resultatet, men også, at man som 
forældre ikke er kommet til enten personale eller leder for at give udtryk for, hvad der 
ikke fungerer. Man burde også have et kommentarfelt, hvor man kunne uddybe, hvad 
der udfordrer ved de enkelte punkter. Dette ville gøre det væsentligt lettere at arbejde 
videre med for personalegruppe og bestyrelse. 

Forældrerepræsentanten kommer med enkelte bud på, hvad der kunne udfordre nogle 
forældre: Hvis man afleverer lige omkring kl. 7.30, hvor Åbne-lukke-stuen splitter sig op 
og fordeler sig, så kan det måske virke forvirrende for nogle børn og forældre? 
Derudover virker det nogle gange, som om, at rullebordet skal ordnes på et bestemt 
tidspunkt og her spørger forældrene, om det ikke kan vente til alle, er fordelt på stuerne. 

I afhentningssituationen kan det måske være svært at finde ud af, hvilken voksen man 
skal henvende sig til for at sige farvel. Derfor foreslår forældrerepræsentanten, at man 
måske tydeliggør på tavlen, hvem, der lukker stuen. 

Disse forslag tages med på personalemødet, og tages til efterretning. 

6. Ny bygning 
Sagsfremstilling: 
Hvor langt er vi i processen – Gitte har foreløbige tegninger med 
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Hvordan får vi inddraget børn og forældre i processen, når der er mere at inddrage i? 

Beslutning: 
Vi så på tegninger og havde en kort snak om, hvordan vi kan inddrage forældre og børn i 
processen – dette vil tages op igen på senere møder.  

7. Evt. punkter til kommende møde 
Sagsfremstilling: 
Forældremøder 

Dagplejens gæstehus 

Høstfest 

Ringvejen 

Beslutning: 
Forældremøder 

Vi havde en snak om, hvordan vi kunne holde forældremøder for hele huset, hvor man 
samles på legeplads for fællesinformationer og derefter fordeler sig på stuerne for mere 
info om stuens arbejde med gruppen. 

Dagplejens gæstehus 

Dagplejerne har bedt om at låne vores Solstrålestue til gæstehus, da de har svært ved at 
rekruttere dagplejere til alle de børn, som Nakskov har i alderen 0-3 år. Solstrålerne er 
meget glade for at være nede på gangen, men har accepteret, at de skal flyttes til 
1.salen igen. Gitte ved endnu ikke, hvornår, men det bliver snarest, da de også er 
udfordrede i forhold til ferieafholdelse osv. Gitte sender besked ud til forældrene, når vi 
kender dato m.m. 

Høstfest: 

Rikke vil undersøge, hvorvidt vi kan få et musikalsk indslag til vores høstfest, da vi er en 
Sanggladsinstitution og har penge i Forældrebestyrelsens kasse. 9.250 kr., som er 
indsamlet ved de gode arrangementer, som forældrebestyrelsen afholder. 

Ringvejen 

Ringvejen står for en større renovering af rør i jorden m.m. Derfor er de i gang med at 
grave den ene ende op og der vil snart også blive gravet på resten af Ringvejen, hvilket 
vil udfordre vores normale indgang og parkeringsforhold til institutionen. Vi sender derfor 
snart ud omkring dette til forældre, hvor det bliver beskrevet, at de bedes holde på 
Løjtoftevej og gå langs med personaleparkeringen, når de bringer og henter børn. Dette 
vil være til gene, men en nødvendighed. 

 

 

 


	Dagsorden/Referat Mælkebøttens forældrebestyrelse
	1.	Refleksioner fra Bestyrelses-Workshop i Bangs Have
	Sagsfremstilling:
	Beslutning:

	2.	Årshjul
	Sagsfremstilling:
	Beslutning:

	3.	Tilsyn - uanmeldt
	Sagsfremstilling:
	Beslutning:

	4.	Læreplan og evaluering
	Sagsfremstilling:
	Beslutning: Gitte og de 2 faglige fyrtårne er gået i gang med en planlægning af arbejdet med evalueringen. Den skal afleveres 1.november og den kræver, at både personale og Forældrebestyrelsen bliver inddraget i evalueringen. Derfor vil dette punkt tages op igen på den anden side af sommerferien.

	5.	Forældresamarbejde
	Sagsfremstilling:
	Beslutning:

	6.	Ny bygning
	Sagsfremstilling:
	Beslutning:

	7.	Evt. punkter til kommende møde
	Sagsfremstilling:
	Beslutning:



